



中国科技核心期刊
华东地区优秀期刊

2022
总第41卷
09

中国标准连. ISSN 1009-0177
续出版物号: CN 31-1513/TQ
邮发代码: 4-652
投稿网址: zsjc.cbpt.cnki.net

净水技术[®]

Water Purification Technology

铁细菌对Q235碳钢表面腐蚀的微观形貌

[大家之言]

王雪峰:
我国供水企业数字化转型实现路径的探索与思考

[封面文章]

铁细菌对供水系统金属管材腐蚀行为的影响

ISSN 1009-0177

主 管: 上海市科学技术协会

主 办: 上海市净水技术学会

上海城市水资源开发利用国家工程中心有限公司

学术支持: 上海市政工程设计研究总院(集团)有限公司

同济大学环境科学与工程学院



净水万事屋

净水技术

大家之言

我国供水企业数字化转型实现路径的探索与思考

王雪峰 -----01

净水技术前沿与热点综述漆酶的固定化技术及固定化漆酶载体材料研究进展
海绵城市建设中低影响开发的应用及研究进展
生物滞留设施运行常见问题及调控措施研究进展杨月珠, 李章良, 吕源财, 等 --- 08
刘发欣, 程文, 刘昕, 等 --- 18
周媛, 张立秋, 杨龙, 等 --- 26**水源与饮用水保障**江苏省城市水源地水质指数评价
UV-LED/H₂O₂氧化体系降解非甾体抗炎药的动力学试验
钛铁复合药剂强化混凝处理低温低浊水试验研究
铁细菌对供水系统金属管材腐蚀行为的影响王姗姗, 董圆媛, 尤佳艺, 等 --- 35
金哲, 于辉, 虞望琦, 等 --- 42
岳浩伟, 王珊, 单志超, 等 --- 50
张少通, 李伟英, 徐心远, 等 --- 59**污水处理与回用**初沉池泥位变化对生物除磷影响规律
MABR技术在高速公路服务区污水处理中的应用
生活垃圾焚烧厂渗滤液水质的季节性差异及其处理特性分析
基于MBBR工艺的北方某污水厂运行效果及氮磷去除机理分析王刚, 李魁晓, 时玉龙, 等 --- 67
徐亮, 陈鹏, 成波, 等 --- 72
杨韬, 张瑞娜, 曹瑞杰 ----- 79
李世文, 王胜渊, 于林静, 等 --- 86**工业水处理**含氮有机废水臭氧氧化过程中氮素形态的转变
NH₂-MIL-53(Fe)/PMS类Fenton体系对诺氟沙星降解的探讨
预还原-多相催化氧化芬顿工艺处理煤化工废水工程工艺设计邵雨菲, 曾韵乔, 季文杰, 等 --- 96
王吉龙, 杨英, 袁宇杰 ----- 101
毛立波, 焦阳, 高雅, 等 -- 110**其他水系统研究与应用**校园水体夏季细菌内毒素水平调查及吸入暴露风险评价
山地城市水环境治理难点及解决路径探索
基于气候适应性的乡村厕所建造技术
新冠疫情封控管理期间特大型城市用水量影响分析贾芮, 赵金辉, 董路遥, 等 -- 117
杜炯, 贺力 ----- 122
周学翀, 刘永旺, 卢兴超, 等 -- 131
周骅 ----- 137**城镇给排水工程设计案例专栏**生产运行视角下某城镇污水处理厂磁混凝沉淀单元设计优化
基于碳减排理念的Q市某污水再生处理厂提标设计与运行
全地下式污水处理厂设计要点分析曾磊, 熊珍, 黄凯, 等 -- 143
陈显峰, 黄开, 赵荣, 等 -- 150
李庆桂 ----- 156**城镇水系统全流程水质监测技术专栏**基于ATP生物荧光法的供水系统生物安全评估
紫外分光度法测定水中石油类的探讨孙坚伟 ----- 162
刘佳玥, 邢蕊, 徐洪庆 ----- 169**“清时捷”供排水企业运行及管理成果专栏**二氧化氯预氧化原水中铁锰微污染的实践
水厂次氯酸钠投加系统改造及优化纪银传 ----- 174
钱斌, 汪晋舟, 张江涛, 等 -- 180

CONTENTS

2022 No.9 Vol. 41 Serial No. 252

SUMMIT FORUM

- Exploration and Consideration on Realization Path of Digital Transformation of Water Supply Enterprises at Home WANG Xuefeng ----- 01

FRONTIER OF WATER PURIFICATION TECHNOLOGY AND HOTSPOT OVERVIEW

- Research Progress of Laccase Immobilization Technology and Immobilized Laccase Carrier Materials YANG Yuezhu, LI Zhangliang, LU Yuancai, et al. ----- 08
Research Progress and Application of Low Impact Development in Sponge City Construction LIU Faxin, CHENG Wen, LIU Xin, et al. ----- 18
Research Progress of Common Problems and Controlling Measures in Operation of Bioretention Facilities ZHOU Yuan, ZHANG Liqiu, YANG Long, et al. ----- 26

GUARANTEE FOR WATER SOURCES AND DRINKING WATER

- City Water Quality Indices Evaluation of Raw Water Sources in Jiangsu Province WANG Shanshan, DONG Yuanyuan, YOU Jiayi, et al. ----- 35
Kinetic Experiment of UV-LED/H₂O₂ System for NSAIDs Degradation JIN Zhe, YU Hui, YU Wangqi, et al. ----- 42
Experimental Study on Enhanced Coagulation for Low Temperature and Low Turbidity Water Treatment with Ferrotitanium Compound Reagent YUE Haowei, WANG Shan, SHAN Zhichao, et al. ----- 50
Effect of Iron Bacteria on Corrosion Behavior of Metal-Pipe Materials in Water Supply System ZHANG Shaotong, LI Weiying, XU Xinyuan, et al. ----- 59

WASTEWATER TREATMENT AND REUSE

- Effect Law of Sludge Depths Variation in Primary Sedimentation Tank on Biological Phosphorus Removal WANG Gang, LI Kuixiao, SHI Yulong, et al. ----- 67
Application of MABR Technology in Wastewater Treatment of Expressway Service Area XU Liang, CHEN Peng, CHENG Bo, et al. ----- 72
Effects of Seasonal Variation on Leachate Characteristics of Municipal Solid Waste Incineration Plant and Treatment Efficiency of Combined Process YANG Tao, ZHANG Ruina, CAO Ruijie ----- 79
Mechanism Analysis of Nitrogen and Phosphorus Removal in North WWTP Based on MBBR Process LI Shiwen, WANG Shengyuan, YU Linjing, et al. ----- 86

INDUSTRIAL WATER TREATMENT

- Transformation of Nitrogen Forms in Ozonation Process of Nitrogenous Organic Wastewater SHAO Yufei, ZENG Yunqiao, JI Wenjie, et al. ----- 96
Discussion on NH₂-MIL-53(Fe)/PMS Fenton-Like System for Norfloxacin Degradation WANG Jilong, YANG Ying, YUAN Yujie ----- 101
Technological Design of Prereduction-Heterogeneous Catalytic Oxidation Fenton Process for Coal Chemical Wastewater Treatment Project MAO Libo, JIAO Yang, GAO Ya, et al. ----- 110

RESEARCH AND APPLICATION OF OTHER WATER SYSTEMS

- Investigation of Bacterial Endotoxin Level and Assessment of Inhalation Exposure Risk for Campus Water Body in Summer JIA Rui, ZHAO Jinhui, DONG Luyao, et al. ----- 117
Difficulties and Solutions of Water Environment Remediation in Mountainous Cities DU Jiong, HE Li ----- 122
Construction Technology of Rural Toilet Based on Climate Adaptability ZHOU Xuechong, LIU Yongwang, LU Xingchao, et al. ----- 131
Influence Analysis of Lockdown Measure during COVID-19 Epidemic on Water Consumption for a Mega City ZHOU Hua ----- 137

COLUMN OF DESIGN CASE OF WATER SUPPLY AND DRAINAGE ENGINEERING

- Design Optimization of Magnetic Coagulation Sedimentation Unit for an Urban WWTP under the Perspective of Production and Operation ZENG Lei, XIONG Zhen, HUANG Kai, et al. ----- 143
Design and Operation of Upgrading and Reconstruction of a Wastewater Reclamation Treatment Plant in Q City Based on the Concept of Carbon Emission Reduction CHEN Xianfeng, HUANG Kai, ZHAO Rong, et al. ----- 150
Analysis on Key Design Points of Underground Wastewater Treatment Plant LI Qinggui ----- 156

COLUMN OF WATER QUALITY MONITORING TECHNOLOGY FOR THE WHOLE PROCESS OF URBAN WATER SUPPLY

- Biological Safety Assessment of Water Distribution System Based on ATP Bioluminescence Method SUN Jianwei ----- 162
Discussion on Ultraviolet Spectrophotometry for Determination of Petroleum in Water LIU Jiayue, XING Rui, XU Hongqing ----- 169

SINSCHE ACHIEVEMENTS OF OPERATION AND MANAGEMENT PROGRESS OF WATER SUPPLY AND DRAINAGE ENTERPRISE

- Practice of Chlorine Dioxide Pre-Oxidation for Iron and Manganese Micropollution Removal in Raw Water JI Yinshuan ----- 174
Optimization and Reconstruction of Sodium Hypochlorite Dosing System in WTP QIAN Bin, WANG Jinzhou, ZHANG Jiangtao, et al. ----- 180